

ရောမ ၈ ခုရှိသော အသက်၏ဝိညာဉ်တော်တရားအားဖြင့် ဘုရားဆိုင်ရာသုံးပါးတစ်ပါးဖြစ်ခြင်း၏ ဘုရားဆိုင်ရာဝေငှဖြန့်ဖြူးခြင်း၌ အသက်ရှင်ခြင်း

ဖတ်ရန်ကျမ်း။ ။ ရောမ၊ ၈၊ ၁၀၊ ၆၊ ၁၁၊ ၂၀-၂၉။ ၁၂၊ ၁၂-၁၃။ ၁၂၊ ၁၂-၁၃။ ၁၂၊ ၁၂-၁၃။

I. အောင်မြင်သူတစ်ဦးဖြစ်ခြင်း၏ သော့ချက်မှာ ပြင်းပြသောရှာဖွေသူများအဖို့ အခန်းဖြစ်သည့် ရောမ ၈ ခုရှိသော အသက်၏ဝိညာဉ်တော်တရားဖြစ်သည်- ၇:၂၄-၈:၂၊ ၂၀-၂၉။ ဆာလံ၊ ၁၀၅:၄။

- က။ ရောမ ၇ သည် “အသွေးအသား၌” ရှိခြင်း၏ အတွေ့အကြုံဖြစ်ပြီး၊ ရောမ ၈ သည် “ဝိညာဉ်၌” ရှိခြင်း၏ အတွေ့အကြုံဖြစ်သည်။ (ဘုရားဆိုင်ရာဝိညာဉ်တော်သည် ကျွန်ုပ်တို့၏ လူသားဝိညာဉ်၌ ကိန်းဝပ်နေ၍ ဤနှစ်ဦးတို့သည် တစ်ဝိညာဉ်တည်း ဖြစ်ရန် အတူတကွ ရောနှောပေါင်းစည်းနေသည်)- အငယ်၊ ၄၊ ၉-၁၀၊ ၁၆။ ၁၆။ ၁၆။ ၆:၁၇။ ၂၀၊ ၄:၂။
- ခ။ ရောမ ၈ ခုရှိသော အသက်၏ဝိညာဉ်တော်တရားကို မွေ့လျော်ဝမ်းမြောက်ခြင်းသည် ရောမ ၁၂ ခုရှိသော ခရစ်တော်ကိုယ်ခန္ဓာ၏ စစ်မှန်ခြင်းအထဲသို့ ကျွန်ုပ်တို့ကို ကြိုဆိုပေးသည်။ ဤတရားက ကျွန်ုပ်တို့သည် ကိုယ်ခန္ဓာတော်၌၊ ကိုယ်ခန္ဓာတော်အတွက် အသက်ရှင်နေစဉ် ကျွန်ုပ်တို့အတွင်း၌ ပြုပြင်လုပ်ဆောင်ပေးနေသည်- ၈:၂၊ ၂၀-၂၉။ ၁၂၊ ၁၂-၁၃။ ၁၂၊ ၁၂-၁၃။ ၁၂၊ ၁၂-၁၃။

II. ရောမ ၈ သည် သမ္မာကျမ်းစာတစ်ခုလုံး၏ ဗဟိုအချက်အချာဖြစ်၍ စကြဝဠာ၏ အလယ်ဗဟိုဖြစ်သည်။ ထို့ကြောင့် ကျွန်ုပ်တို့သည် ရောမ ၈ ကို တွေ့ကြုံခံစားခြင်းရှိမည်ဆိုလျှင် ကျွန်ုပ်တို့သည် စကြဝဠာ၏ အလယ်ဗဟို၌ ရှိနေကြမည် ဖြစ်သည်။

- က။ ထာဝရအတိတ်ကာလ၌ ဘုရားသခင်သည် ကိုယ်တော်၏ ရွေးနုတ်ခံလူများအထဲသို့ ဝင်ရောက်ရန် အကြံအစည်တော်ရှိခဲ့သည်။ ထိုသို့ဖြင့် ကိုယ်တော်သည် သူတို့အသက်ဖြစ်၍ သူတို့သည်လည်း ကိုယ်တော်၏ စုပေါင်းထင်ရှားခြင်း ဖြစ်နိုင်မည် ဖြစ်သည်။ ဤသည်မှာ ဘုရားသခင်စီမံကိန်း၏ ဗဟိုအချက်အချာ ဖြစ်သည်-ဧ၊ ၁:၃-၅။
- ခ။ ဘုရားသခင်၏ ရည်ရွယ်ချက်မှာ လူအားဖြင့် ထင်ရှားရန်ဖြစ်သောကြောင့် လူသည် ဘုရားသခင်ဖန်ဆင်းခြင်း၏ အလယ်ဗဟို ဖြစ်သည်။ ဘုရားသခင်သည် လူ၏ အသက်နှင့် ကျေနပ်အားရခြင်းဖြစ်ရန် လူအထဲသို့ ဝင်ရောက်၍ လူကိုကိုယ်တော်နှင့်တစ် လုံးတစ်ဝဖြစ်စေခြင်းအားဖြင့်သာလျှင် လူသည် ဘုရားသခင်၏ ထင်ရှားခြင်းဖြစ်နိုင်မည် ဖြစ်သည်။ သို့မှသာလျှင် လူသည် ကိုယ်တော်အားဖြင့် အသက်ရှင်၍ ကိုယ်တော်ကိုပင် အသက်ရှင်ထွက်နိုင်မည်ဖြစ်သည်။ ဤနည်းလမ်း၌ ဘုရားသခင်သည် လူ၏ အတွင်းထဲမှ ထင်ရှားသည်။
- ဂ။ ဇာခရီ ၁၂:၁ တွင် “ကောင်းကင်များကို ကြက်လျက်၊ မြေကြီး တိုက်မြစ်တို့ကို ချလျက်၊ လူအတွင်း၌ လူ၏ ဝိညာဉ်ကို ပုံသွင်း လျက်ရှိတော်မူသော ယေဟောဝါမိန့်တော်မူသည်ကား” ဟူ၍ ပြောဆိုထားသည်။
 - ၁။ လူ၏ ဝိညာဉ်သည် ကောင်းကင်များနှင့် မြေကြီးနှင့်အတူ တစ်တန်းတည်းဖြစ်သည်။ အကြောင်းမှာ ကျွန်ုပ်တို့၏ ဝိညာဉ်သည် ဘုရားသခင်ကိန်းဝပ်ရန် အလိုဆန္ဒရှိသည့်နေရာဖြစ်သောကြောင့် ဖြစ်သည်-ဧ၊ ၂:၂။ ညွှန်း၊ ၂၀၊ ၄:၂။
 - ၂။ ကောင်းကင်များသည် မြေကြီးအတွက်ဖြစ်၍၊ မြေကြီးသည် လူအတွက်ဖြစ်ကာ၊ လူသည် ဝိညာဉ်နှင့်အတူ ဘုရားသခင် အားဖြင့် ဖန်ဆင်းခြင်းခံရသည်။ သို့မှသာလျှင် သူသည် ဘုရားသခင်ကို ဆက်သွယ်နိုင်မည်။ ဘုရားသခင်ကို လက်ခံရရှိနိုင် မည်။ ဘုရားသခင်ကို ကိုးကွယ်နိုင်မည်။ ဘုရားသခင်ကို အသက်ရှင်နိုင်မည်။ ဘုရားသခင်အဖို့ ဘုရားသခင်၏ အကြံ အစည်တော်ကို ပြည့်စုံစေနိုင်၍၊ ဘုရားသခင်နှင့်တစ်လုံးတစ်ဝတည်း ဖြစ်နိုင်မည် ဖြစ်သည်။
- ဃ။ စကြဝဠာ၌ အလယ်ဗဟိုအချက်အချာမှာ အဆင့်ဆင့်ဖြတ်ကျော်ခဲ့သော သုံးပါးတစ်ပါးဘုရားသည် ကျွန်ုပ်တို့အထဲသို့ ရောက် လာ၍ ယခု ကျွန်ုပ်တို့၌ ကိန်းဝပ်နေခြင်း ဖြစ်သည်။ ဤအရာသည် အကြီးမားဆုံးသော အံ့ဩဖွယ်ရာဖြစ်သည်။ စကြဝဠာ၌ ဤအရာထက် ပို၍ အရေးကြီးသောအရာ မရှိပါ- ဟေရှာ၊ ၆:၆-၇။ ယော၊ ၁၄:၂၃။ ၁၅:၄။
- င။ သုံးပါးတစ်ပါးဘုရားသည် ကျွန်ုပ်တို့၌ ကိန်းဝပ်နေ၍ ကျွန်ုပ်တို့နှင့်အတူ တစ်လုံးတစ်ဝဖြစ်သောကြောင့် ကျွန်ုပ်တို့အားလုံးသည် ဝမ်းမြောက်ခြင်းနှင့် ပြည့်နေရမည် ဖြစ်သည်။ ကိုယ်တော်သည် ကျွန်ုပ်တို့၏ အသက်နှင့် ကျွန်ုပ်တို့၏ ပုဂ္ဂိုလ်ဖြစ်၍ ကျွန်ုပ်တို့အား ကိုယ်တော်၏ အိမ်တော်ဖြစ်စေသည်- ဧ၊ ၃:၁၄-၁၇။
- စ။ သုံးပါးတစ်ပါးဘုရားသည် အလိုအလျောက်အလေ့အလာတစ်ခုဖြစ်သည့် “သိပ္ပံနည်းကျသော” တရားအဖြစ် ကျွန်ုပ်တို့ ဝိညာဉ်၌ နေထိုင်ရန် အသက်၏ဝိညာဉ်တော်တရားဖြစ်လာရန် လူ့ဇာတိခံခြင်း၊ အသေခံခြင်း၊ ရှင်ပြန်ထမြောက်ခြင်းနှင့် တတ်ကြွခြင်းအားဖြင့် အဆင့်ဆင့်ဖြတ်ကျော်ခဲ့သည်။ ဤအရာသည် ဘုရားသခင်၏ စီမံကိန်း၌ အကြီးမားဆုံးသော ရှာဖွေ တွေ့ရှိခြင်းနှင့် ပြန်လည်ရယူခြင်းပင် ဖြစ်သည်- ရော၊ ၈:၂-၃၊ ၁၀-၁၁၊ ၃၄၊ ၁၆။

ဆ။ အသက်၏ဝိညာဉ်တော်၊ ဘုရားသခင်၏ဝိညာဉ်တော်၊ ခရစ်တော်၏ဝိညာဉ်တော်၊ ခရစ်တော်ကိုယ်တော်တိုင်နှင့် ရောမ ဂး ၂၊ ၉-၁၁ ဌာနသော ကိန်းဝပ်နေသော ဝိညာဉ်တော် အားလုံးတို့သည် အသက်ပေးသောသူ ပေါင်းစပ်ထားသောဝိညာဉ်တော်ကို ရည်ညွှန်းခြင်းဖြစ်သည်- ညွှန်း၊ ထု၊ ၃၀း ၂၂-၂၅။ ဖိ၊ ၁း၁၉။ ၁ကော၊ ၁၅း၄၅၁။

၁။ ဘုရားသခင်၏ဝိညာဉ်တော်ဟူသော ဖော်ပြချက်၌ ဝိညာဉ်တော်နှင့် ဘုရားသခင် သည် တစ်ဆက်တည်းဖွဲ့ဆိုထားခြင်း ဖြစ်ပြီး ဝိညာဉ်တော်နှင့် ဘုရားသခင်သည် တစ်ဦးတည်းဖြစ်ကြောင်းကို ဖော်ပြခြင်း ဖြစ်သည်-ရော၊ ဂး၉။

၂။ ထိုနည်းတူစွာ ခရစ်တော်၏ဝိညာဉ်တော်၊ သေခြင်းမှ ယေရှုကို ထမြောက်စေတော်မူသောသူ၏ ဝိညာဉ်တော်နှင့် ရောမ ဂ ၂၅ရှိသော အသက်၏ဝိညာဉ်တော်မှာ ထိုဝိညာဉ်တော်သည် ရှင်ပြန်ထမြောက်သောအရှင်နှင့် အသက်ဖြစ်သော ခရစ်တော်ကို ရည်ညွှန်းခြင်း ဖြစ်သည်။ ထို့ကြောင့် ဝိညာဉ်တော်သည် ကျွန်ုပ်တို့၌ ကိန်းဝပ်နေသောကြောင့် သုံးပါးတစ်ပါး ဘုရား၏ သုံးပါးဖြစ်ခြင်းအားလုံးသည် အသက်အဖြစ် ကျွန်ုပ်တို့၌ရှိနေသည်-အယ်၊ ၉၊ ၁၁၊ ၂။

၃။ ရောမ ဂ ၂၅ရှိသော ဝိညာဉ်တော်သည် အဆုံးစွန် ပြီးမြောက်ပြည့်စုံခြင်းဖြစ်သော အရာအားလုံးပါဝင်သော ဝိညာဉ်တော် ဖြစ်၍၊ ကျွန်ုပ်တို့ထံ သုံးပါးတစ်ပါးဘုရား၏ ရောက်ရှိလာခြင်းနှင့် ယူဆောင်ခြင်း ဖြစ်သည်။

၄။ အရာအားလုံးပါဝင်သော ဝိညာဉ်တော်တည်းဟူသော သုံးပါးတစ်ပါးဘုရားသည် ကျွန်ုပ်တို့က ကျွန်ုပ်တို့၏ အသက်၊ ကျွန်ုပ် တို့၏ ပုဂ္ဂိုလ်အဖြစ် ကိုယ်တော်ကို ယူဆောင်ခြင်းအားဖြင့် တွေ့ကြုံခံစား၍၊ မွေ့လျော်ဝမ်းမြောက်ခြင်းအတွက် ကျွန်ုပ်တို့ အတွင်း၌ရှိသည်။ ကျွန်ုပ်တို့သည် သုံးပါးတစ်ပါးဘုရား၏ ထည့်ဝင်ရာဖြစ်သည်-၂ကော၊ ၄း၇။

ဇ။ ကျွန်ုပ်တို့သည် ကိုယ်တော်အထံသို့ ယုံကြည်လက်ခံခြင်းအားဖြင့် သခင်ဘုရားကို လက်ခံရရှိသောအခါ ကိုယ်တော်သည် ကျွန်ုပ် တို့၏ဝိညာဉ်အထံသို့ ဘုရားသခင်၏ ဖန်ဆင်းခြင်းမခံရသောအသက် (GK. ဇီးအီ)၊ ဘုရားဆိုင်ရာဖြစ်သော ကိုယ်တော်ကိုယ် တိုင်ကို ဝေငှဖြန့်ဖြူးရန် အသက်၏ဝိညာဉ်တော်တရားအဖြစ် လှုပ်ရှားလုပ်ဆောင်သည်။ အနည်းဆုံး ကျွန်ုပ်တို့၏ ဖြစ်ခြင်း၊ ကျွန်ုပ်တို့၏ဝိညာဉ်အစိတ်အပိုင်းတစ်ခုသည် ဇီးအီဖြစ်သည်ဟူသော ကြီးမားသောဖွင့်ပြခြင်းကို ကျွန်ုပ်တို့အားလုံးမြင်ရန် လိုအပ်သည်။ ကျွန်ုပ်တို့၏ အသိဉာဏ်ကို ဝိညာဉ်အပေါ်ထားရှိသောအခါ ကျွန်ုပ်တို့၏စိတ်ကို ကိုယ်စားပြုသည့် ကျွန်ုပ်တို့၏ အသိဉာဏ်သည် ဇီးအီဖြစ်လာသည်။ ကျွန်ုပ်တို့၏ သေတတ်သော ကိုယ်ခန္ဓာအထံသို့ အသက်၏ဝိညာဉ်တော်တရား၏ ပြုပြင် လုပ်ဆောင်ခြင်းအားဖြင့်လည်း ဇီးအီကို ထည့်သွင်းပေးနိုင်သည်။ ဤနည်းလမ်း၌ ကျွန်ုပ်တို့သည် ယေရှုလင်မြို့သစ်တည်းဟူ သော ဇီးအီ၏ မြို့တော်ဖြစ်လာရန် ကျွန်ုပ်တို့၏ဖြစ်ခြင်းသုံးပိုင်းလုံး၌ ဇီးအီလူများ ဖြစ်လာကြသည်-ဗျာ၊ ၂၁း၆။ ၂၂း၁-၂၊ ၇၊ ၁၄။

ဈ။ အဆုံးစွန်အနေဖြင့် ဤအသက်သည် ခရစ်တော်၏သတို့သမီးဖြစ်ရန် ကျွန်ုပ်တို့ကို ပြင်ဆင်ပေးလိမ့်မည်ဖြစ်ပြီး၊ ၎င်း သည် သခင်ဘုရားကို ပြန်ကြွလာစေ၍ လာမည့်ခေတ်အထံသို့ ကျွန်ုပ်တို့ကို ကြိုဆိုလိမ့်မည်ဖြစ်သည်။ ဤအတွက် ကြောင့် သမ္မာကျမ်းစာနှင့် စကြဝဠာ၏အရေးကြီးသော အချက်အချာမှာ ရောမ ၈ ဌာနဖြစ်သည်။

III. ရောမ ၈ တွင် အသက်၏ဝိညာဉ်တော်တရားတည်းဟူသော အဆင့်ဆင့်ဖြတ်ကျော်ခဲ့သော သုံးပါးတစ်ပါးဘုရား သည် ယုံကြည်သူများထံ သူတို့၏အသက်ရှင်ခြင်းအတွက် ဘုရားဆိုင်ရာအသက်ကို ပေးခဲ့ကြောင်း ဖွင့်ပြထား သည်။ ဤသည်မှာ ဘုရားဆိုင်ရာသုံးပါးတစ်ပါးဖြစ်ခြင်း၏ ဘုရားဆိုင်ရာဝေငှဖြန့်ဖြူးခြင်းကို တွေ့ကြုံခံစားခြင်း ဖြစ်သည် -အငယ်၊ ၂၊ ၁၀၊ ၆၊ ၁၁၊ ၂၈-၂၉။

က။ အသက်ပေးသောဝိညာဉ်တော်တည်းဟူသော အဆင့်အဆင့်ဖြတ်ကျော်ခဲ့သည့် သုံးပါးတစ်ပါးဘုရားသည် လျှပ်စစ်နည်းတူ ကျွန်ုပ်တို့ဝိညာဉ်အထံသို့ တပ်ဆင်ထားသည်။ ကျွန်ုပ်တို့အထံသို့ ဘုရားဆိုင်ရာ “လျှပ်စစ်”၏ တရားအဖြစ် ဘုရားသခင်၏ ပြုပြင်လုပ်ဆောင်ခြင်းသည် ဆုတောင်းခြင်းအားဖြင့် ဤတရား “ခလုတ်ကို ဖွင့်ရန်” ကျွန်ုပ်တို့၏ ပူးပေါင်းလုပ်ဆောင်ခြင်းကို တောင်းဆိုသည်- ကော၊ ၄း၂။ ၆၊ ၆း၁၇-၁၈။ ၁သက်၊ ၅း၁၇။ ညွှန်း၊ မ၊ ၂၄း၂၇ (မှတ်စု ၁ ၏ နောက်ဆုံးစာကြောင်းနှစ် ကြောင်းကို ကြည့်ပါ)။

ခ။ ကျွန်ုပ်တို့သည် ဆုတောင်းခြင်းအားဖြင့် သခင်ဘုရားနှင့်အတူ ထိတွေ့ခြင်း၌ ကျန်ရှိကာ ကျွန်ုပ်တို့ဝိညာဉ်၌ ကိုယ်တော်နှင့်အတူ ဆက်သွယ်ခြင်း၌ရှိနေစဉ် အသက်၏ဝိညာဉ်တော်တရားသည် ကျွန်ုပ်တို့အတွင်း၌ အလိုအလျောက်၊ ချက်ချင်းတုန့်ပြန်လျက်၊ အားထုတ်စရာမလိုဘဲ လုပ်ဆောင်လျက်နေသည်- ဟေဗြဲ၊ ၁၁း၁၊ ၅-၆။ ၂ကော၊ ၄း၁၃။ မ၊ ၈း၃၊ ၁၅။ ၉း ၂၀- ၂၁၊ ၂၉။ ၁၄း၃၆။ ၁၇း၇။ ၂၀း၃၄။ ယော၊ ၄း ၂၃-၂၄။ ဖိ၊ ၂း၁၂-၁၃။ ရော၊ ဂး ၂၊ ၄၊ ၆၊ ၁၃-၁၆၊ ၂၃။ ၁သက်၊ ၅း၁၆-၁၈။

ဂ။ ဆုတောင်းခြင်း၏ အဓိပ္ပာယ်မှာ ကျွန်ုပ်တို့အဖို့ ဘုရားသခင်ကို စုပ်ယူရန်ဖြစ်သည်။ ကျွန်ုပ်တို့သည် ဘုရားသခင်ကို ဆက်သွယ် လေလေ ကျွန်ုပ်တို့သည် ကိုယ်တော်ကို စုပ်ယူလေလေ ဖြစ်လိမ့်မည်ဖြစ်ကာ ကျွန်ုပ်တို့ကိုယ်တော်ကို စုပ်ယူလေလေ ကျွန်ုပ်တို့ သည် ကျွန်ုပ်တို့၏ အလင်းနှင့် ကျွန်ုပ်တို့၏ ကယ်တင်ခြင်းအဖြစ် ကိုယ်တော်ကို မွေ့လျော်ဝမ်းမြောက်လေလေ ဖြစ်လိမ့်မည် ဖြစ်သည်-၂ဘုရင်၊ ၁၉း၃၀။ ဟေဗြဲ၊ ၃း၃၁။ မ၊ ၆း၆။ ဆာ၊ ၁၁း၉း၁၅။

၁။ ဆာလံ ၂၇ ဌာ ၁၀၃၀က “ယေဟောဝါသည် ငါ၏ အလင်း၊ ငါ၏ ကယ်တင်ခြင်း ဖြစ်တော်မူ၏” ဟူ၍ ပြောဆိုထားသည်။ သူသည် တင့်တယ်လှပခြင်းအဖြစ် ကိုယ်တော်ကိုမျှော်ကြည့်ခြင်းအားဖြင့် ဘုရားသခင်ကို ဆက်သွယ်၍ စုပ်ယူခဲ့သည် (အငယ်၊ ၄)။ ထို့ကြောင့် သူသည် ဖွင့်ပြခြင်း ခံရ၍ သူ၏ အထဲ၌ ကယ်တင်ခြင်းကို လက်ခံရရှိခဲ့သည်။

၂။ “ရှိသည့်အတိုင်း” ဟူ၍ ပြောဆိုထားသော ဓမ္မသီချင်းတစ်ပုဒ်ရှိသည် (ဓမ္မသီချင်း အင်္ဂလိပ် #1048၊ မြန်မာ ၅၃၇)။ ဆိုလိုသည်မှာ ကျွန်ုပ်တို့သည် တိုးတက်လာရန် သို့မဟုတ် ကျွန်ုပ်တို့၏ အခြေအနေကို ပြောင်းလဲရန် ကြိုးစားခြင်းမရှိဘဲ ကျွန်ုပ်တို့ဖြစ်သည့်အတိုင်း ဘုရားသခင်ထံ လာရမည်ဖြစ်ကြောင်းကို ဆိုလိုခြင်းဖြစ်သည်။ ကျွန်ုပ်တို့သည် ခရစ်တော်ကို ဤနည်းလမ်း၌ လက်ခံရရှိကြ၍ ကျွန်ုပ်တို့သည် ဤနည်းလမ်း၌ ခရစ်တော်၌ လျှောက်လှမ်းရမည်ဖြစ်သည်-ကော၊ ၂:၆-၇က။

၃။ ဆုတောင်းရန်ဆိုသည်မှာ ကျွန်ုပ်တို့ဖြစ်သည့်အတိုင်း သခင်ဘုရားထံ လာရန်ဖြစ်သည်။ ကျွန်ုပ်တို့သည် သခင်ဘုရားထံ လာသောအခါ ကျွန်ုပ်တို့သည် ကျွန်ုပ်တို့၏ အတွင်းပိုင်းအခြေအနေကို ကိုယ်တော်ရှေ့တော်တွင် ချထား၍၊ အကြောင်းအရာတိုင်း၌ အားနည်းကြောင်း ကိုယ်တော်ကိုပြောရမည်ဖြစ်သည်။ ကျွန်ုပ်တို့သည် အားနည်းခြင်း၊ ရှုပ်ထွေးခြင်း၊ ဝမ်းနည်းခြင်းနှင့် ဆိုးနွမ်းခြင်းရှိလျှင်ပင် ကျွန်ုပ်တို့သည် ဘုရားသခင်ထံ လာနိုင်သည်။ ကျွန်ုပ်တို့၏ အတွင်းပိုင်း အခြေအနေသည် မည်သို့ပင်ဖြစ်နေပါစေ အကြောင်းမဟုတ်ပါ။ ကျွန်ုပ်တို့သည် ၎င်းကို ဘုရားသခင်ထံ ယူဆောင်လာရမည်ဖြစ်သည်။

၄။ ကျွန်ုပ်တို့၏ အခြေအနေကို ဂရုစိုက်မည့်အစား ကျွန်ုပ်တို့သည် ကိုယ်တော်ကိုကြည့်ရှုခြင်း၊ ကိုယ်တော်ကိုမျှော်ကြည့်ခြင်း၊ ကိုယ်တော်ကို ချီးမွမ်းခြင်း၊ ကိုယ်တော်ကို ကျေးဇူးတင်ခြင်း၊ ကိုယ်တော်ကို ကိုးကွယ်ခြင်းနှင့် ကိုယ်တော်ကို စုပ်ယူခြင်းအားဖြင့် ကိုယ်တော်ကို ဆက်သွယ်ရန် ဘုရားသခင်၏ မျက်မှောက်တော်အထံသို့ ဝင်ရောက်သွားရန် လိုအပ်သည်။ ထိုအခါ ကျွန်ုပ်တို့သည် ဘုရားသခင်၏ ကြွယ်ဝခြင်းများကို မွေ့လျော်ဝမ်းမြောက်ခြင်း၊ ကိုယ်တော်၏ ချို့မြန်ခြင်းကို မြည်းစမ်းခြင်း၊ အလင်းနှင့် တန်ခိုးအဖြစ် ကိုယ်တော်ကို လက်ခံရရှိ၍ အတွင်းပိုင်းဆိုင်ရာ၌ ငြိမ်သက်ခြင်း၊ ဝမ်းမြောက်ခြင်း၊ သန့်စွမ်းခြင်းနှင့် ခွန်အားရှိလိမ့်မည် ဖြစ်သည်။ ထို့နောက် ကျွန်ုပ်တို့သည် သန့်ရှင်းသူများထံ နှုတ်ကပတ်တော်ကို အမှုဆောင်ပေးသောအခါ ကိုယ်တော်ကို ဆက်သွယ်ရန် သင်ခန်းစာကို သင်ယူလိမ့်မည်ဖြစ်သည်- ၁ပေ၊ ၄:၁၀-၁၁။ ၂ကော၊ ၂:၁၇။ ၁ဃ:၃။

၅။ ဆုတောင်းခြင်း၏ အဓိပ္ပာယ်မှာ ကျွန်ုပ်တို့အဖို့ ဘုရားသခင်ကို ထင်ရှားရန်အတွက်လည်း ဖြစ်သည်။ ဆာလံ၊ ၂၇:၄၅ ၁၀၃၀က သူသည် ယေဟောဝါ၏ တင့်တယ်ခြင်းကို မျှော်ကြည့်ရန်မျှသာ အလိုဆန္ဒရှိခြင်းမဟုတ်ဘဲ “ကိုယ်တော်၏ ဗိမာန်တော်၌ မေးလျှောက်ခြင်းအခွင့်ကိုလည်း” အလိုဆန္ဒရှိကြောင်း ပြောဆိုထားသည်။ မေးလျှောက်ရန်မှာ ကျွန်ုပ်တို့အတွင်း၌ ဘုရားသခင်ကို စကားပြောစေရန် ဖြစ်သည်။ သို့မှသာလျှင် ဆုတောင်းခြင်း၌ ကိုယ်တော်ထံ ပြောဆိုခဲ့သော စကားများသည် စင်စစ်အားဖြင့် ကျွန်ုပ်တို့အတွင်း၌ ဘုရားသခင်၏ စကားပြောခြင်း၊ ဘုရားသခင်၏ ထင်ရှားခြင်း ဖြစ်မည်ဖြစ်သည်။

၁။ စစ်မှန်သောဆုတောင်းခြင်းသည် ကျွန်ုပ်တို့ဘုရားသခင်ထံ လာခြင်းဖြစ်ပြီး၊ ကျွန်ုပ်တို့အတွင်း၌ ဘုရားစကားပြောခြင်းဖြစ်ကာ ကိုယ်တော်သည် သူ့ထံပြန်ပြောခဲ့သည့်အရာကို ဘုရားသခင်ထံ ထင်ရှားခြင်း ဖြစ်သည်။ “ငါ၏ မျက်နှာကို ရှာကြလော့ဟူသော အမိန့်တော်ကို အကျွန်ုပ်စိတ်နှလုံးသည် ကိုယ်တော်ထံသို့ မြှောက်ဆိုသည်ကား၊ အို ယေဟောဝါ၊ ကိုယ်တော်၏ မျက်နှာကို ရှာပါမည်” (အငယ်၊ ၈)။

၂။ ကျွန်ုပ်တို့သည် ဘုရားသခင်ကို အမှန်တကယ် ထိတွေ့ခြင်း၊ ဆက်သွယ်ခြင်းနှင့် စုပ်ယူခြင်းရှိသောအခါ ကိုယ်တော်သည် ကျွန်ုပ်တို့အတွင်း၌ စကားပြောလိမ့်မည်ဖြစ်သည်။ ထိုအခါ ကျွန်ုပ်တို့သည် ကိုယ်တော်၏ အတွင်းပိုင်းစကားပြောခြင်းအတိုင်း ဆုတောင်းလိမ့်မည် ဖြစ်သည်။ ဆုတောင်းရန်မှာ ဘုရားသခင်ထံသွားရန်၊ ကိုယ်တော်ကိုတွေ့ဆုံရန်၊ ကိုယ်တော်ထံ ဆွဲဆောင်ခံရန်၊ ကိုယ်တော်နှင့်အတူ စကားပြောရန်နှင့် ကိုယ်တော်ကို စုပ်ယူရန်ဖြစ်သည်။ သို့မှသာ ကိုယ်တော်သည် ကျွန်ုပ်တို့ထံ အတွင်းပိုင်းကျစွာ စကားပြောဆိုနိုင်မည်ဖြစ်သည်။ ကျွန်ုပ်တို့သည် ကျွန်ုပ်တို့ထံ ကိုယ်တော်စကားတော်နှင့်အတူ ကိုယ်တော်ထံ ဆုတောင်းသောအခါ ကျွန်ုပ်တို့၏ ဆုတောင်းခြင်းသည် ဘုရားသခင်ကို ထင်ရှားသည်- ယော၊ ၁၅:၇။

၃။ ကျွန်ုပ်တို့ဆုတောင်းခြင်း၏ ပထမသွင်ပြင်တစ်လျှောက်တွင် ကျွန်ုပ်တို့သည် အလုပ်နှင့် ကျွန်ုပ်တို့ထံ ကိုယ်တော်၏ ရည်ရွယ်ချက်ကို ဖွင့်ပြခြင်းအတွက် ကိုယ်တော်၏ ဝန်တာဖြင့် ကျွန်ုပ်တို့ကို ဘိသိက်ပေးသောသူ ဘုရားသခင်နှင့်အတူ မိတ်သဟာယဖွဲ့ခြင်းအထံသို့ ဝင်ရောက်သွားသည်။ ကျွန်ုပ်တို့ဆုတောင်းခြင်း၏ ဒုတိယသွင်ပြင်မှာ အလုပ်အတွက် ကိုယ်တော်၏ အလိုတော်နှင့် ကိုယ်တော်၏ ဝန်တာနှင့် စပ်လျဉ်းပြီး ကိုယ်တော်ထံ အသနားခံခြင်းအားဖြင့် သခင်ဘုရားကို မေးလျှောက်ခြင်းဖြစ်သည်။ ထိုအခါ ကျွန်ုပ်တို့သည် ဘုရားသခင်၏ လုပ်ဖော်ဆောင်ဖက်များဖြစ်ရန် ဘုရားသခင်နှင့်အတူ ညှိနှိုင်းလုပ်ဆောင်ခြင်းအားဖြင့် ဆုတောင်းခြင်း၏ ရည်ရွယ်ချက်ကို သယ်ဆောင်ကြသည်- ဟေရှာ၊ ၆:၂၆-၇။ ၄၅:၁၁။ ယေဇ၊ ၂၂:၃၀။ ဒါ၊ ၉:၂-၄။ ၁ရှမေ၊ ၁၂:၂၃။ ၁ကော၊ ၃:၉။ ၂ကော၊ ၆:၁က။

၄။ မေးလျှောက်သော ဆုတောင်းခြင်းများသည် ဘုရားသခင်ကို ရိုသေလေးမြတ်သည်။ ဒါဝိဒ်သည် မည်ကဲ့သို့ ဆုတောင်းရမည်ကို သိသည်အကြောင်းမှာ သူသည် ယေဟောဝါကို မကြာခဏ မေးလျှောက်သောကြောင့်ဖြစ်သည် (၁ရှမေ့၊ ၂၂:၁၀။ ၂၃:၂၊ ၄။ ၃၀:၈။ ၂ရှမေ့၊ ၂:၁။ ၅:၁၉၊ ၂၃)။ ဘုရားသခင်သည် ပရောဖက် နေသန်မှတစ်ဆင့် ဒါဝိဒ်ကို စကားပြောပြီး နောက် ဒါဝိဒ်သည် “ယေဟောဝါရှေ့တော်၌ ထိုင်လျက်” (၇:၁၈) သခင်ဘုရားကို “စကားတော်ကို အစဉ်အမြဲ တည်စေတော်မူပါ” ဟူ၍ ပြောဆိုခဲ့သည် (အငယ်၊ ၂၅၅)။ ထိုနောက် သူသည် ကိုယ်တော်ကို ကိုယ်တော်၏ စကားပြောခြင်းကြောင့် “ကိုယ်တော်ကျွန်သည် ဤဆုတောင်းခြင်းကို ရှေ့တော်၌ ဆုတောင်းရန် စိတ်နှလုံး၌ ရှိပါ၏” ဟူ၍ ပြောဆိုခဲ့သည် (အငယ်၊ ၂၇)။

၅။ ကျွန်ုပ်တို့သည် ကိုယ်တော်နှင့်အတူ ကျွန်ုပ်တို့၏ မိတ်သဟာယဖြစ်ခြင်းကို စောင့်ထိန်းရန်အလို့ငှာ ကိုယ်တော်နှင့်အတူ စကားပြောခြင်းအားဖြင့် အသက်၏ ဝိညာဉ်တော်တရားတည်းဟူသော ကိန်းဝပ်နေသော၊ တည်ရှိနေသော၊ အလိုအလျောက်ဖြစ်သော၊ အတွင်းပိုင်းပြုပြင်ပေးသည့် ဘုရားသခင်နှင့်အတူ ပူးပေါင်းရမည် ဖြစ်သည်- ရော၊ ၁၀:၁၂-၁၃။ က၊ ၁၃:၁၈။ ၁၁။ ၅:၁၇။ ၆၊ ၆:၁၇-၁၈။ ၆၊ ၄:၅-၇၊ ၁၂-၁၃။ ဆာ၊ ၆:၂၅-၃၈။

IV. ကျွန်ုပ်တို့သည် ဝိညာဉ်၏ အတွင်းပိုင်းအာရုံခံစားခြင်းကို အလေးထားသောအခါ အသက်၏ ဝိညာဉ်တော်တရားသည် ကျွန်ုပ်တို့အတွင်း၌ လှုပ်ရှားလာသည်။ ကျွန်ုပ်တို့အားလုံးသင်ယူရမည့် ကျွန်ုပ်တို့ခရစ်ယာန်အသက်တာ၏ လျှို့ဝှက်ချက်မှာ ရောမ ၈:၆ ၌ တွေ့ရသည်။ ယင်းသည် အသက်၏ ဝိညာဉ်တော်တရားအဖြစ် ခရစ်တော်ကို ကျွန်ုပ်တို့ ဝိညာဉ်ရေးရာ တွေ့ကြုံခံစားခြင်းသို့ ဆက်နွယ်နေသည့် သမ္မာကျမ်းစာ၌ အရေးအကြီးဆုံးသော ကျမ်းပိုဒ်ဖြစ်သည်- “အသိဉာဏ်ကို အသွေးအသားအပေါ် ထားရှိခြင်းသည် သေခြင်းဖြစ်၏။ သို့သော်လည်း အသိဉာဏ်ကို ဝိညာဉ်အပေါ် ထားရှိခြင်းသည် အသက်နှင့် ငြိမ်သက်ခြင်း ဖြစ်၏”။

၆။ အသိဉာဏ်ကို အသွေးအသားပေါ် ထားရှိရန်ဆိုသည်မှာ အသွေးအသားနှင့်တစ်ဖက်တည်းရှိရန်၊ အသွေးအသားနှင့်ပူးပေါင်းရန်၊ အသွေးအသားနှင့်အတူ ရပ်တည်ရန်ဖြစ်ကြောင်းကို ဆိုလိုခြင်းဖြစ်သည်။ အသိဉာဏ်ကို ဝိညာဉ်ပေါ် ထားရှိရန်ဆိုသည်မှာ ဝိညာဉ်ကို အလေးထားရန်၊ ဝိညာဉ်နှင့်အတူ တစ်ဖက်တည်းဖြစ်ရန်၊ ဝိညာဉ်နှင့်အတူ ပူးပေါင်းလုပ်ဆောင်ရန်နှင့် ဝိညာဉ်နှင့်အတူ ရပ်တည်ရန်ဖြစ်သည်။ ယင်းမှာ ကျွန်ုပ်တို့ဝိညာဉ်ကို အလေးထားရန် ဖြစ်သည်- မာလ၊ ၂:၁၅-၁၆။

၇။ ကျွန်ုပ်တို့သည် ဝိညာဉ်၏ အတွင်းပိုင်းအာရုံခံစားခြင်းကို ဂရုစိုက်သောအခါ အသက်နှင့် ငြိမ်သက်ခြင်း၏ အတွင်းပိုင်းအာရုံခံစားခြင်းနောက်တွင် ကျွန်ုပ်တို့သည် ကိုယ်တော်၏ တုနိုင်းရာမှသောလှုပ်ရှားခြင်းအတွက် ကိုယ်ခန္ဓာတော်၏ ဦးခေါင်းတော်တည်းဟူသော သခင်ဘုရားကို ရိုသေလေးမြတ်ကြသည်။ သူ၏ ဧဝံဂေလီအစေခံခြင်း၌ တမန်တော်ပေါလုသည် သူ၏ အပြင်ပိုင်းပတ်ဝန်းကျင်အားဖြင့် အုပ်စိုးခံခြင်းမဟုတ်ဘဲ သူ၌ “ငါ၏ ဝိညာဉ်၌ သက်သာခြင်း” (၂ကော၊ ၂:၁၃) ရှိမရှိဟူသည့်အရာဖြင့် အုပ်စိုးခြင်းခံသောသူ ခရစ်တော်၏ ဖမ်းဆီးခြင်းခံရသောသူ ဖြစ်သည်။ သူ၏ ဝိညာဉ်သည် သူ့ဖြစ်ခြင်း၏ အထွတ်ထိပ်အဖြစ်ဆုံးသောအပိုင်းဖြစ်၍ သူသည် သူ၏ ရောနှောပေါင်းစည်းထားသော ဝိညာဉ်အားဖြင့် ထိန်းချုပ်ခြင်း၊ အုပ်စိုးခြင်း၊ လမ်းညွှန်ခြင်း၊ လှုပ်ရှားခြင်းနှင့် ဦးဆောင်ခြင်းခံရသည် (၁ကော၊ ၂:၁၅။ ရော၊ ၈:၁၆။ ၁ကော၊ ၆:၁၇။ ၂ကော၊ ၂:၁၂-၁၄။ ၇:၅-၆)။

V. အဆုံးစွန်အနေဖြင့် အသက်၏ ဝိညာဉ်တော်အလိုအလျောက်ဖြစ်သောတရားနှင့် ကိန်းဝပ်နေခြင်းကို မွေ့လျော်ဝမ်းမြောက်ခြင်းအားဖြင့် ဘုရားဆိုင်ရာသုံးပါးတစ်ပါးဖြစ်ခြင်း၏ ဘုရားဆိုင်ရာဝေငှဖြန့်ဖြူးခြင်း၌ ကျွန်ုပ်တို့အသက်ရှင်ခြင်းသည် ခရစ်တော်၏ ကိုယ်ခန္ဓာတော်၌ဖြစ်၍ ကိုယ်တော်ထာဝရစီမံကိန်း၏ ပန်းတိုင်-ယေရုလင်မြို့သစ် ပြီးမြောက်ရန် ကိုးကွယ်ခံဦးခေါင်းအရာ၌မဟုတ်ဘဲ အသက်၊ သဘောသဘာဝနှင့် ထင်ရှားခြင်း၌ ကျွန်ုပ်တို့ကို ဘုရားဖြစ်စေသည့်ပန်းတိုင်နှင့်အတူ ခရစ်တော်၏ ကိုယ်ခန္ဓာတော်အတွက် ဖြစ်သည်။